
Protokół nr LXV/2023 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 30 października 2023 o godz. 13:00, a 

zakończono o godz. 15:56 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LXV Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 30 

października 2023  roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Pana 

Zastępcę Jarosława Sadowskiego, Panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę 

Długosz, Sołtysów oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków, podjęte uchwały będą prawomocne 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNY (3) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik (zjawiła się na posiedzeniu po sprawdzeniu obecności), 

Elżbieta Zębala 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 1 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LXIV Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zago-

spodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru „Raciborowice strefa”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Michałowice z or-

ganizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/44/2019 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 25 lutego 2019 r w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli wymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3 ustawy z dnia 26 stycz-

nia 1982r. Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których or-

ganem prowadzącym jest Gmina Michałowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków trans-

portowych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Leśne Zacisze w miejscowości Micha-

łowice 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad nieodpłatnego przejmowania na własność 

Gminy Michałowice nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenia zadania organizacji pu-

blicznego transportu zbiorowego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVI/470/2022 Rady Gminy Michało-

wice z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice realizacji 

zadania drogowego należącego do właściwości Powiatu Krakowskiego i udzielenia po-

mocy rzeczowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przy-

jętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michało-

wice na lata 2023-2034. 

17. Dyskusja wolne wnioski. 

18. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Głos zabrał Pan Wójt. 

Bardzo proszę o wykreślenie punktu dwunastego z dzisiejszego posiedzenia to była uchwała 

w sprawie ustalenia zasad nie odpłatnego przejmowania na własność przez gminę 

Michałowice nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne. Radni na komisjach stwierdzili, 

że niech się tym zajmie ewentualnie już nowa rada po wyborach samorządowych. W związku 

z tym bardzo proszę o wykreślenie punktu dwunastego, a jednocześnie proszę o 

wprowadzenie czterech dodatkowych punktów do porządku obrad Rady Gminy. Pierwszy to 

może w tym punkcie dwunastym właśnie byłoby to uchwała w sprawie określenia wysokości 

stawek od podatku rolnego. Natomiast po trzynastce proponowałbym wprowadzenie jeszcze 

trzech punktów dotyczących również transportu zbiorowego. Mianowicie pierwsza uchwała 

to uchwała w sprawie utworzenia linii komunikacyjnych autobusowych i wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego. To są linie, które są organizowane przez gminę Michałowice. Kolejny punkt to 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego. To mamy przejęcie od gminy Zielonki i kolejny punkt szesnasty 



podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania organizacji 

Publicznego Transportu Zbiorowego gminie Iwanowice. Państwo na radni na komisjach mieli 

przedstawiane projekty uchwały więc tutaj nie będę tego teraz szerzej rozwijał. Także bardzo 

proszę o wykreślenie punktu dwunastego, w miejsce dwunastego, wprowadzenie uchwały o 

wysokości podatku rolnego i te trzy dodatkowe, czternasty, piętnasty, szesnasty, projekty 

uchwał dotyczące transportu zbiorowego. Bardzo proszę o wprowadzenie tych punktów do 

porządku w dzisiejszej sesji. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie poprawek do porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Zębala 

Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte. 

Porządek obrad po wprowadzeniu poprawek: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LXIV Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków za-

gospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospo-

darowania przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru „Raciborowice strefa”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Michałowice z orga-

nizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o dzia-

łalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/44/2019 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 25 lutego 2019 r w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru go-

dzin zajęć dla nauczycieli wymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3 ustawy z dnia 26 stycznia 

1982r. Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Michałowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transpor-

towych. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Leśne Zacisze w miejscowości Micha-

łowice 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad nieodpłatnego przejmowania na własność 

Gminy Michałowice nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania organizacji pu-

blicznego transportu zbiorowego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii komunikacyjnych autobusowych i wyra-

żeniu zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie pu-

blicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na liniach or-

ganizowanych przez Gminę Michałowice w 2024 roku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji publicz-

nego transportu zbiorowego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania organizacji pu-

blicznego transportu zbiorowego 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVI/470/2022 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice realizacji zadania 

drogowego należącego do właściwości Powiatu Krakowskiego i udzielenia pomocy rze-

czowej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przyję-

tego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michało-

wice na lata 2023-2034. 

20. Dyskusja wolne wnioski. 

21. Zamknięcie sesji. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Zębala 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z LXIV Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LXIV Sesji Rady Gminy Michałowice, był 

do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 



Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

LXIV Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Zębala 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4, 5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice. 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru „Raciborowice strefa”. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy- Antonii Rumian 

20 lat temu Rada Gminy przyjmowała projekt Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy. To jest taki dokument, na podstawie którego 

można było potem w przyszłości przyjmować kolejne plany zagospodarowania 

przestrzennego. W tamtym studium sprzed 20 lat nie uwzględniliśmy w ogóle terenu wtedy 

to jeszcze była spółka Polan w Raciborowicach, teren po dawnym SKR. To była tak zwana, 

taka trochę biała plama. W tamtym czasie nie wyraził Polan na to zgody, żeby obejmować te 

tereny studium, żebyśmy tam niczego przypadkiem nie projektowali, żeby pozostał jako 

tereny stricte rolne. Od tych 20 lat nieco czasu upłynęło, pewne warunki się zmieniły. 

Państwo mniej więcej rok temu podjęliście uchwałę, żeby dla tego terenu opracować 

studium pod kątem stworzenia tam strefy przemysłowej. Czyli takiej strefy rozwoju 

gospodarczego, strefy pod biznes, który da nam w przyszłości podatki, a jednocześnie 

zatrudnienie pewnie z kilkuset osobą. W związku z tym, że dobiegły końca prace nad tym 

studium, dzisiaj państwo macie przedstawiony projekt uchwały. Zmiany tego studium. 

Uzgodnione zostały ze wszystkimi instytucjami, z którymi to mieliśmy uzgodnić, także 

otrzymujecie państwo projekt tego studium. I kolejnym punktem dzisiejszej sesji jest z kolei 

to od razu może ten drugi punkt też omówię, jest plan zagospodarowania przestrzennego dla 

tego terenu, które obejmowało to studium o którym wcześniej mówiłem. Obejmuje obszar 

28 hektarów w jednym kawałku. Ten plan pozwoli na to, żeby ewentualnie tam taką strefę w 

ciągu kilku najbliższych lat zapewne ustalić i żeby ta strefa mogła zacząć funkcjonować. 

Oczywiście tryb przyjmowania tego planu będzie standardowy, taki jak każdy plan, czyli 

wszystkie uzgodnienia i tak dalej, tabele i zgody ministra rolnictwa. Także to wszystko będzie 



uwzględnione. Ten teren jest o tyle atrakcyjny i ciekawy dla naszej gminy szczególnie, 

ponieważ będzie tam zjazd bezpośrednio z S7, w związku z tym nie będą nam żadne ciężkie 

samochody rozjeżdżały naszych dróg gminnych, tak jak to się często dzieje przy innych 

strefach, tylko bezpośrednio z tej strefy będzie wyjazd praktycznie na S7. Także bardzo 

proszę o przyjęcie tych dwóch proponowanych projektów uchwał. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (1) 

Alicja Bednarczyk 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru „Raciborowice strefa”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (1) 

Alicja Bednarczyk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXV/553/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie uchwalenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały nr LXV/554/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2023 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru „Raciborowice strefa”..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Michałowice z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

Głos zabrała Pani Katarzyna Heród – pracownik referatu Rozwoju i Promocji Gminy 

Michałowice. 

Mamy do przyjęcia uchwałę w sprawie programu współpracy gminy Michałowice z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Program ten jest przyjmowany corocznie 

przez Radę Gminy, obliguje do tego ustawa. Do 30 listopada musimy taki program przyjąć. 

Kierunki działań programu stanowią realizację zasad partnerstwa, jawności w zakresie 

wydatkowania środków i wykonywania zadań publicznych jest także podstawą do 

dysponowania przez Wójta środkami publicznymi, aczkolwiek nie jest to katalog zamknięty. 

Zawsze możemy coś więcej zrobić, natomiast jakiś tam zakres musimy mieć przygotowany i 

jakąś podstawę na podstawie której możemy działać, musimy mieć. Także bardzo bym 

prosiła o przyjęcie tej uchwały. 

Rozpoczęto dyskusję. 



Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska  

Radny M. Kozłowski: Jedną kwestię chciałem do tego poruszyć, mianowicie mam taki sygnał 

od przedstawicieli Stowarzyszenia Pozarządowego takiej formacji, która u nas na terenie 

gminy jest, która działa też na rzecz dzieci. Panie Kasiu. I oni twierdzą tak, że no łatwiej jest 

dużemu pozyskać środki, czyli kluby sportowe, no z całym szacunkiem wiadomo, czy 

orkiestry, inne rzeczy. Natomiast, że jakby to troszeczkę gorzej jest dla nich, dla tych 

mniejszych. żeby jak przy takim czymś rozpatrywaniu, rozdzielaniu tych dotacji, żeby też 

uwzględnić takie stowarzyszenia. No i żeby jakby były w tej przestrzeni, żeby one mogły 

łatwiej pozyskać to dofinansowanie.  

Pani Heród: Czy składali do nas wniosek kiedyś? Ja nie kojarzę, żebyśmy coś odrzucili, że tak 

powiem. Bo u nas, owszem może w tych dużych konkursach to bardziej to są takie dla 

większych organizacji, natomiast zawsze jest ten tryb poza konkursowy, tak zwanych małych 

grantów i  nawet koła łowieckie się zgłaszały i jeżeli są tylko ośrodki w budżecie, to Pan Wójt 

jak najbardziej wyraża zgodę i wspieramy. Jeżeli tylko się zadanie kwalifikuje, to nie ma 

najmniejszego problemu, naprawdę. Także niech spróbują, jeżeli mają coś, ja zawsze mogę 

pomóc, podesłać formularz wniosku, nie ma problemu z tym. 

Dyskusja na temat wsparcia dla organizacji pozarządowych.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXV/555/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy 

Michałowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (3) 



Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 

Głos zabrała Dyrektor Centrum Obsługi Edukacji – Pani Aleksandra Antczak.  

Omówiona została prezentacja stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu. 

Jak co roku obowiązkiem wójta gminy jest przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych za zakończony rok szkolny. W tym roku tradycyjnie również został on ta 

informacja opracowana i mimo, że przepisy prawa nakazują, nie wskazują dokładnie jakie 

informacje powinny być w tym dokumencie zawarte, staramy się go opracować w sensie, w 

takim zakresie jak najszerszym. Prawo mówi, że właściwie możemy się ograniczyć do 

informacji o wynikach egzaminu ósmoklasisty i nadzorze pedagogicznym sprawowanym 

przez kuratorium oświaty, ale my robimy to szerzej. Ja pozwolę sobie tylko w imieniu Pana 

wójta zwrócić uwagę Państwa na kilka aspektów, które mają wpływ ogólnie na sytuację 

oświaty w naszej gminie.  

Jeśli chodzi o strukturę sieci szkół proszę o zwrócenie uwagi, że w tym roku jeśli chodzi o 

liczebność tej grupy, która objęta jest obowiązkiem szkolnym, obowiązkiem rocznego 

przygotowania do szkoły, a także prawem korzystania z wychowania przedszkolnego, jest to 

grupa 1500 uczniów i dzieci w oddziałach przedszkolnych i w przedszkolu. Co istotne wydaje 

się, że wydawało się, że otworzenie nowego przedszkola publicznego spowoduje, że w szkole 

w podstawowej w Michałowicach nie będziemy mieć oddziałów przedszkolnych. Tymczasem 

okazało się, że nie ma takiej możliwości, ponieważ nadal mamy niedosyt miejsc 

przedszkolnych w związku z powyższym. Z pięciu oddziałów, które były jeszcze we 

wcześniejszym roku pozostały w Szkole Podstawowej w Michałowicach dwa oddziały nadal. 

Pod podsumowaniem za rok 2022-2023 zostały umieszczone dane z poprzedniego roku i tu 

zwracam uwagę, że liczba uczniów w ubiegłym roku jest o około 100 osób wyższa aniżeli była 

w poprzednim roku, ponieważ w danych za rok 2021-2022 w liczbie uczniów mieliśmy 1397 

osób uczniów i dzieci. Jest to Informacja istotna ze względu na to, że zarówno skala potrzeb 

jeśli chodzi o oświatę, o edukację w gminie cały czas rośnie. Zarówno jeśli chodzi o liczebność 

klas, jak też o liczbę tych oddziałów szkolnych. Kolejną istotną daną jest, a tu mamy na 

przestrzeni, o właśnie, jaką ciekawostkę podam, że na przestrzeni lat, od 2016 roku, kiedy 

mieliśmy 52 oddziały, w tej chwili mamy ich 73. Z tysiąca uczniów i dzieci w  oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, czyli publicznych formach wychowania 

przedszkolnego, mamy w tej chwili wzrost do 1500 i ta tendencja wzrostowa dalej się 

utrzymuje. To są te kolejne wyzwania dla gminy. Istotną daną, istotnymi danymi są również 

te dotyczące dzieci, którym gmina musi zapewnić specjalne, specjalną organizację nauki, 

wychowania i opieki. Są to dzieci z wszelkiego rodzaju dysfunkcjami, a więc po pierwsze takie 

dzieci, które mają wydane orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, ale rodzice nie 

decydują się na to, aby dziecko realizowało obowiązek szkolny w szkole specjalnej, a często 

też nawet nie ma podstaw do tego. W związku z tym dzieci te realizują obowiązek szkolny w 



naszych szkołach, w klasach ogólnodostępnych. Ze względu na to, że mamy infrastrukturę 

jaką mamy, nie mamy możliwości uruchomienia oddziałów integracyjnych mniej licznych, 

specjalnie dedykowanych do tego, aby naukę pobierały tam dzieci zdrowe razem z dziećmi z 

niepełnosprawnościami. Z tym obciążenie całą tą organizacją spada na nasze szkoły i 

przedszkola. Jeśli chodzi o liczbę dzieci z niepełnosprawnościami, to mamy w tej chwili 

według stanów w systemie informacji oświatowej, bo staramy się na tych danych bazować 

co roku, 30 września, kiedy liczona jest subwencja dla naszej gminy na edukację, w tym na 

edukację dzieci z niepełnosprawnościami, na dzień 30 września 2022 roku mieliśmy 27 takich 

uczniów. Rok wcześniej było tych uczniów 18, 21 w 2020. Jeśli chodzi o dane, które znajdą się 

w przyszłorocznej informacji, to w tej chwili mamy tych orzeczeń już 34. Czyli tendencja jest 

stała wzrostowa. I to powoduje dodatkowe również obciążenie organizacyjne, nie tylko 

finansowe, ale również obciążenie organizacyjne dla szkół, ale też potrzeby w zakresie kadr, 

specjalistycznych kadr do prowadzenia tego typu zajęć. Jeśli chodzi o rodzaje 

niepełnosprawności, to tutaj mamy niepełnosprawność intelektualną w stopniu lekkim. Dużą 

liczbę mamy uczniów z autyzmem i z zespołem Aspergera. Powiem tak, że w obecnej 

informacji za poprzedni rok mamy tutaj wskazanych siedmiu uczniów, siedmioro dzieci. W tej 

chwili tych orzeczeń już mamy czternaście. I ten wzrost jest bardzo, bardzo wyraźny. Jeśli 

chodzi o dzieci, które posiadają orzeczenia specjalnego, są też dzieci, uczniowie z różnego 

rodzaju dysfunkcjami, które wymagają szczególnego wsparcia w postaci dodatkowej pracy 

logopedy, pedagoga, psychologa, pedagoga specjalnego. Od ubiegłego roku została 

wprowadzona wymóg zatrudniania w szkołach pedagogów specjalnych właśnie po to, aby 

wesprzeć szkoły w realizacji tak zwanej edukacji włączającej. Edukacja włączająca to jest 

właśnie taka organizacja pracy szkoły, aby włączyć dzieci z dysfunkcjami, z orzeczeniami o 

potrzebie kształcenia specjalnego w normalny tryb pracy i nauki. Tych uczniów również 

mamy. liczną grupę i tu również mamy wzrost, na to zwracam uwagę. Takie dzieci są objęte, 

tak jak mówiłam, pomocą psychologa, ale oprócz tego na egzaminach końcowych Ci 

uczniowie wymagają dostosowania warunków przeprowadzenia takich egzaminów. Czasem 

jest to słownik dla dzieci, które mają tablice matematyczne dla dzieci z dyskalkulją, z 

dyslekcją słowniki itd. Lub też wydłużenie czasu pracy w czasie egzaminu. Ale nie tylko na 

egzaminach, na każdym sprawdzianie taki uczeń ma prawo skorzystać z dostosowania do 

swoich potrzeb. Za tym idzie kadra pedagogiczna, a więc nauczyciele pracujący w naszych 

szkołach. Jest to w tej chwili 149 osób, było 141. Etaty są ułamkową, dlatego że nauczyciele, 

oprócz tego, że mają te 18 godzin, czasem mają godziny ponadwymiarowe, jest to liczone 

jako część dodatkowa w proporcji etatu, dlatego tutaj są różne dane, a czasem nauczyciele, 

którzy mają niepełne etaty, bo prowadzą tylko na przykład zajęcia z logopedii i nie jest to 

pełen etat, to również jest cząstkowa etatu. Tu widzimy, że nawet jeśli chodzi o wzrost 

etatów, to mamy około 10 etatów. więcej. Ale to zaznaczam, to są również dane na 30 

września danego roku szkolnego, bo są to dane istotne i są jednoznaczne, dlatego nimi się 

posługujemy. Natomiast okazuje się, że w trakcie roku szkolnego wzrastają potrzeby, 

przychodzą nowe orzeczenia, w związku z tym dyrektorzy muszą zatrudnić nowe osoby, bądź 

też zwiększyć wymiar etatu tych nauczycieli, którzy już pracują. I na skutek tego my 

rokrocznie występujemy do ministerstwa o dodatkowe środki z tytułu zwiększenia zadań 

oświatowych, czyli najczęściej jest to związane z liczbą uczniów. I niekiedy dostajemy jakieś 



środki, ale nie wiemy, w tym roku też mamy złożony wniosek, zobaczymy czy otrzymamy 

jakieś wsparcie. Nie tylko nauczyciele, ale również pracownicy administracji i obsługi. Mamy 

znaczną różnicę między 32 a 51 etatów. Od razu pozwolę sobie skomentować. W ubiegłym 

roku weszły przepisy zmieniające zasady wyżywienia uczniów i zakupiony został catering dla 

uczniów, ponieważ nie mamy stołówek i nasze warunki lokalowe w szkołach nie pozwalają 

na organizację stołówek. Zatem są organizowane tylko punkty wydawania posiłków. 

Zamówione zostały posiłki, ale kadra, która wydaje posiłki, myje naczynia, bo staramy się nie 

korzystać z opakowań jednorazowych, tylko te naczynia są myte, zakupione. pozostało po 

stronie gminy, ale osoby obsługujące całe to zadanie, jednak to grono musiało się zwiększyć, 

tym bardziej, że co miesiąc rodzice rozliczani są i również została zakupiona aplikacja do 

rozliczania tych posiłków, ale jednak ktoś to musi obsługiwać. Stąd mamy istotny wzrost W 

wyniku administracji i obsługi tym bardziej, że większa liczba dzieci, większa liczba oddziałów 

również wymaga posprzątania, również wymaga tego, żeby utrzymać porządek w szkole. 

Jeśli chodzi o wyniki egzaminów ósmoklasistów, tu dane są obiecujące, ponieważ jeśli chodzi 

o język polski, mieliśmy wynik w gminie średniej wyższy niż w powiecie i w województwie i w 

kraju. Jeśli chodzi o matematykę, mamy wyższy wynik niż w województwie i w kraju, 

natomiast w powiecie mamy mniejszy. Jeśli chodzi o język angielski, i w kraju niższy dużo i w 

województwie, natomiast w powiecie również ma tutaj gmina niższy. Z obowiązaniem 

przepisy prawa zobowiązują wójta do przedstawienia wyników nadzoru pedagogicznego 

sprawowanego przez kuratora oświaty. Teraz mamy kontrole, takie kontrole odbyły się w 

naszych szkołach, co jest również uwidocznione na slajdzie. Istotnym zadaniem również dla 

gminy jest organizacja dowozu uczniów i przepisy, które mówią, że jeśli uczeń mieszka w 

odległości powyżej trzech kilometrów dla młodszych dzieci, powyżej czterech kilometrów 

starsi uczniowie, ta droga ich nie może być drogą pokonywaną gmina ma obowiązek 

zorganizowania dowozu. Szczęśliwie rozrasta nam się sieć linii publicznych, co powoduje, że 

uczniowie mogą korzystać z tego. Natomiast oddzielnym zadaniem jest organizacja dowozu 

uczniów niepełnosprawnych, czyli tych, którzy posiadają orzeczenia o potrzebie kształcenia 

specjalnego, ale uczęszczają do szkół specjalnych, do przedszkoli specjalnej, poza naszą 

gminą. Gmina wówczas, w wyniku przetargu, zleca dowóz każdego takiego ucznia 

indywidualnie i rozlicza, po prostu płaci za usługę. Jednocześnie, jeśli rodzic decyduje się, że 

sam jadąc do pracy, na przykład w Krakowie, dowozi swoje dziecko do szkoły bądź 

przedszkola, ma prawo skorzystania ze zwrotu kosztów do wozu. I tu zwracam również 

uwagę na wysokość środków przeznaczonych na ten cel. To jest również znaczna różnica, bo 

w tym roku było to 681 tysięcy, w ubiegłym roku szkolnym było to około 530. Czyli też tutaj 

mamy wzrost. skali zadania. To samo jeśli chodzi o dotacje na wychowanie przedszkolne. 

Dotacja, która została przekazana przedszkolom niepublicznym wynosiła, wynosi dwa 

tysiące, dwa miliony trzysta, w ubiegłym roku było dwa siedemset, dlatego, że powstało 

nowe przedszkole w Michałowicach i część dzieci po prostu korzysta z wychowania 

przedszkolnego w placówce publicznej, bo rodzice wówczas nie płacą czesnego. Stąd mamy, 

mamy więcej. Innym gminom refundowaliśmy koszty uczęszczania do przedszkoli tych dzieci, 

które mieszkają w gminie Michałowice, a korzystają z wychowania przedszkolnego w innych 

gminach, milion siedemset siedemdziesiąt trzy tysiące około, ale tutaj jest taki problem, że te 

dane nie są do końca możliwe do uchwycenia. Dlatego, że część gmin nie ma przepisu, który 



by nakazywał regularne obciążanie nas jako gminy za te koszty. My akurat inne gminy 

obciążamy co miesiąc i wystawiamy noce obciążeniowe dla gmin za każdy miesiąc i to 

monitorujemy. Są takie gminy, które obciążają nas za trzy miesiące, są takie, które nas za pół 

roku obciążają. Czasem zdarzało nam się, że jakaś gmina obciążyła nas za cały rok. mimo 

upomnień, możemy grzecznościowo upominać, ale tak naprawdę nie wiemy, kiedy taką notę 

otrzymamy. W związku z tym zsumowaliśmy tę kwotę, która faktycznie wyszła z budżetu 

gminnego w okresie tego ostatniego roku szkolnego. I oczywiście ta sama zasada dotyczy 

gminy Michałowice. Jeśli w naszych przedszkolach, do naszych przedszkoli uczęszczają 

mieszkańcy innych gmin, wtedy te gminy obciążamy. Są to najczęściej dzieci przebywające, 

korzystające z wychowania przedszkolnego w przedszkolach niepublicznych, bo w naszych 

przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych raczej nadmiaru miejsc nie mamy. 

Jeśli mówimy o z kolei takim zadaniu, które związane jest z tym, że staramy się, aby Szkoły 

były nie tylko miejscem, mimo że mamy trudne warunki lokalowe, staramy się, żeby szkoły 

były miejscem żywym, żeby służyły mieszkańcom, żeby służyły właśnie stowarzyszeniom, 

organizacjom pozarządowym, ale też w sytuacji, kiedy jest potrzeba zorganizowania 

komercyjnych nawet dla dorosłych, udostępniane są te sale. I z tego tytułu mamy prawo 

pobierać opłaty, bo trzeba pamiętać, że udostępnienie sali pociąga za sobą koszt energii, 

obsługi, dlatego, że po południu pracownik również musi zostać i być na miejscu, bo szkoła 

nie może być oddana w tak zwane obce ręce. I to był choćby symboliczna kwota 220 ponad 

tysięcy, ale też jakby kontynuacją tego wątku, który zasłyszałam przy omawianiu poprzedniej 

uchwały jest fakt, że również organizacjom pozarządowym obiekty szkolne są udostępniane. 

I tutaj imponująca jest, wydaje się, liczba, ponieważ to jest 1700 ponad godzin w 

Michałowicach, gdzie właśnie i kluby sportowe, i Akademia Tekwondo, i klub Jakub, i klub 

Michałowianka, nasze jednostki również korzystają z tych obiektów. W Więcławicach Starych 

nie jest udostępniane boisko, dlatego że w ramach projektu jest trwałość projektu, nie wolno 

nam wynajmować, nie wolno nam udostępniać odpłatnie i dlatego tam jest może mniej 

godzin, ale Raciborowice w tej chwili są również oblegane i tu zarówno Orkiestra Wieniawa 

jak Sołectwo, jak również klub sportowy Galicja i szkoły językowe również korzystają z tego, 

ponieważ w zarządzeniu, które określa stawki wskazuje się, że jeśli firmy działają na rzecz 

młodzieży, czyli prowadzą zajęcia z młodzieżą, również mają prawo skorzystać z ulg w 

opłatach. Krótko te najważniejsze informacje podkreśliłam. Pełne opracowanie Państwo 

macie w swoich materiałach. Tam jeszcze jakieś literówki nam się wkradły, więc proszę 

wybaczyć, ale będą, właściwa wersja będzie opublikowana jak zwykle na stronie 

internetowej. I tytułem podsumowania można stwierdzić, że Tendencja wzrostowa, jeśli 

chodzi o zakres zadań, jeśli chodzi o nasilenie, niektórych zjawisk i tego, że trzeba sobie 

poradzić. Mówię tutaj o dyrektorach szkół i przedszkola. To jest już w tej chwili na porządku 

dziennym, niestabilność prawa również. Liczba uczniów, zarówno ta ogólna liczba jak tych, 

którzy uczniowie wymagają wsparcia właśnie w tej organizacji, pracy szkoły tych uczniów z 

deficytami mamy coraz więcej. Więcej mamy potrzeb w zakresie pomocy psychologiczno-

pedagogicznej i tu mówimy o skutkach pandemii, skutkach również wszystkich negatywnych 

zjawisk pozaszkolnych, które jednak wywierają wpływ na dzieci, ale też idące za tym 

potrzeby kadrowe i niestety Trudna sytuacja, jeśli chodzi o kadry, odpływ kadr ze szkół. Niska 

atrakcyjność zawodu nauczyciela powoduje, że wielokrotnie dyrektorzy walczyli o 



nauczycieli, którzy by zechcieli pracować w szkole. Bywały przypadki, kiedy nauczyciel 

podpisywał umowę i po tygodniu stwierdzał, że to jest za ciężka praca, szczególnie ten 

początkujący, ten świeżo po studiach stwierdził, że to jest za ciężka praca i nie jest w stanie 

podołać. Takie sytuacje też się dzieją. Ten rok na przykład, jako ciekawostkę podam, był 

pierwszym rokiem, kiedy Kuratorium Oświaty akceptowało nam aneksy wrześniowe z 

wykazanymi wakatami, czyli wolnymi miejscami pracy, gdzie Wskazany był wakat np. 

nauczyciela specjalisty, pedagoga specjalnego i nie było osoby, bo nauczyciele, bo dyrektorzy 

zabiegają o, o, o to, żeby nauczyciele zechcieli pracować w naszej gminie. Dlatego, że jeśli to 

są nauczyciele mieszkający w Krakowie, jest im tam po prostu wygodniej niż u nas. Stąd ta 

rotacja widzimy, że jest obserwowalna i bardzo wyraźnie odczuwalna. Jak Państwo na pewno 

wiecie w materiałach jest wzmianka o strategii rozwoju edukacji. Jesteśmy w trakcie. W 

podsumowaniu informacji za poprzedni rok wspominaliśmy, że ta strategia będzie 

opracowywana. W tej chwili jest to proces długi. Przy takim natężeniu obowiązków innych to 

musimy jakoś tak pogodzić wszystkie te zadania. Jesteśmy na etapie zbierania danych 

statystycznych, finansowych właśnie z lat poprzednich. Po nowym roku będą spotkania 

fokusowe z mieszkańcami, z różnymi grupami adresatów. tych usług edukacyjnych, więc 

mamy nadzieję, że zostanie to zakończone. Ja tylko jeszcze na jedną rzecz chciałabym 

zwrócić uwagę Państwa, bowiem ten rok okazał się rokiem realizacji wielu projektów 

edukacyjnych. W materiałach Państwo też macie, te dane i one są rozpisane w dwóch 

grupach. W jednej, gdzie szkoły swoje małe, tak zwane, porównywam można powiedzieć, 

małe granty realizują. Natomiast były też takie projekty, które realizowała gmina 

Michałowice. Oczywiście udziałem, właściwie realizatorami były szkoły. I tam samych 

środków, które zostały pozyskane na realizację tych zajęć, najczęściej były to zajęcia, 

wyjazdy, wszelkie sposoby uatrakcyjnienia oferty edukacyjnej. Tych środków pozyskaliśmy 

około ponad 600 tysięcy i to tymi kadrami, tym wysiłkiem nauczycieli zostało zrealizowane i 

uczniowie z tego korzystali. Niektóre z tych projektów jeszcze trwają, bo zamykają nam się w 

końcu tego roku budżetowego, bo wiadomo, że pieniądze z środków unijnych rozliczane są w 

cyklu roku budżetowego, a nie roku szkolnego. Jeśli chodzi o plany na kolejny rok, to 

oczywiście zamiarem jest dokończenie i opracowanie strategii rozwoju edukacji w gminie. 

dalej pozyskiwanie środków zewnętrznych na sfinansowanie inwestycji oświatowych, które 

wiemy, że są planowane, są prace przygotowawcze, ale tu dodałabym, że również 

pozyskanie kolejnych środków na projekty tak zwane miękkie, czyli te, które związane są z 

różnego rodzaju zajęciami i dodatkową ofertą edukacyjną dla uczniów i ogólnie dalsza praca 

nad rozwojem edukacji i podniesieniem jakości pracy Michałowickich szkół. 

Rozpoczęto dyskusję na temat stanu edukacji w gminie Michałowice.  

Radny M. Podymkiewicz: na jakim etapie stoi kwestia przedszkola w Więcławicach. Gdzie się 

staramy, jakie mamy informacje, czy coś się w sprawie dzieje? 

Zastępca Wójta: jakiś czas temu informowałem Państwa, że złożyliśmy trzy duże wnioski na 

inwestycje oświatowe. Pierwszy na rozbudowę szkoły w Michałowicach, drugi na budowę 

przedszkola samorządowego w Więcławicach i trzeci na modernizację szkoły w 

Raciborowicach. One były składane do różnych funduszy, generalnie z tego obszaru tzw. 



Polskiego Ładu Inwestycji Strategicznych, dofinansowanych przez budżet państwa. Mamy już 

wyniki tych konkursów. Niestety żadne z tych inwestycji nie uzyskało dofinansowania. Tu 

warto jeszcze podkreślić, że te wnioski, które się składały to były wnioski jednostronicowe. 

Nie było żadnej punktacji tak naprawdę, więc nie mamy żadnej informacji dlaczego te, a nie 

inne zostały dofinansowane. Niestety dostaliśmy tylko taki najmniejszy grant, który był 

obowiązkowy do złożenia na 2 miliony na rozbudowę kanalizacji. Natomiast te średnie i 

największe nie dostały dofinansowania. Będziemy oczywiście szukać dalej. Póki co nie ma 

żadnego konkursu, który dofinansowuje zadania oświatowe. Mam nadzieję, że jakieś środki 

w przyszłym roku zostaną uruchomione. 

Następnie poruszono temat związany z dowozem dzieci.  

Ad 8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/44/2019 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 25 lutego 2019 r w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli wymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3 ustawy z dnia 26 

stycznia 1982r. Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Michałowice. 

Głos zabrała Dyrektor Centrum Obsługi Edukacji – Pani Aleksandra Antczak.  

Uchwała wywołana już w porządku obrad, to jest ciąg dalszy obowiązku, który spada na 

jednostkę samorządu terytorialnego jako organ prowadzący do ustalenia wymiaru czasu 

pracy nauczycieli, którzy nie są wymienieni wprost w ustawie karta nauczyciela. Czas pracy 

nauczyciela to jest 40 godzin. Tak jak każdego pracownika zatrudnionego na mocy kodeksu 

pracy. Z tym, że praca nauczyciela specyfikowana się z kilku rodzajów działalności. Między 

innymi jest to tygodniowy, obowiązkowy wymiar godzin dydaktycznych, opiekuńczych i 

wychowawczych. I to są zajęcia prowadzone bezpośrednio z dziećmi bądź z uczniami lub na 

ich rzecz. I standardowo jest to 18 godzin, ale ustawa mówi, że nauczyciele pracujący w 

oddziałach przedszkolnych to mają tak zwane pensum dydaktyczne 25, a nauczyciele w 

bibliotece mają 30. Natomiast jest też taka grupa nauczycieli nieprzedmiotowych, 

specjalistów, których ustalenie tego tygodniowego pensum dydaktycznego ustawodawca 

zlecił organowi prowadzącemu. Na mocy uchwały mamy ustalone takie pensa dla logopedy, 

pedagoga, psychologa, pedagoga specjalnego, a w takim czasie pojawiło się właśnie w 

przedszkolu samorządowym nowe stanowisko, mianowicie fizjoterapeuta i specjalista 

integracji sensorycznej. Ze względu na to, że przedszkole dostosowane jest infrastrukturalnie 

również do prowadzenia WWR-u tak zwanego, czyli wczesnego wspomagania rozwoju, 

również dla dzieci, które posiadają stosowną opinię o potrzebie takiego wczesnego 

wspomagania. Istnieje konieczność, żeby uregulować również pensum dla tego nauczyciela, 

tego specjalisty, ponieważ zasadą jest, ustawa mówi, jaka jest górna granica tych godzin, jest 

to 22 i taką proponujemy, bo wszyscy specjaliści, którzy nie uczą przedmiotów, takie pensum 

mieli, mają w naszej gminie ustalone, w związku z tym proszę o zaakceptowanie również tej 

zmiany.  



Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXV/556/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/44/2019 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 25 lutego 2019 r w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli wymienionych w art. 42 ust. 7 pkt 3 

ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Michałowice. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Głos zabrała Kierownik Referatu Podatków i Opłat- Pani Katarzyna Pawlik. 

W imieniu Pana Wójta chciałabym przedstawić propozycję wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2024. Stawki zostały przedyskutowane na komisjach, ale o tym może 

później. W tym momencie propozycje Pana Wójta. Dla gruntów związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i 

budynków 1,25 zł za metr kwadratowy powierzchni. Za grunty pod wodami 

powierzchniowymi stojącymi lub wodami płynącymi jezior zbiorników sztucznych 6,07 zł. Dla 

gruntów pozostałych w tym zajętych na prowadzeniu odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez Organizację Pożytku Publicznego 66 groszy za metr kwadratowy 

powierzchni. Gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 3,99 zł za metr 

kwadratowy powierzchni, od budynków mieszkalnych 1,08 zł za metr kwadratowy 

powierzchni użytkowej, od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 



bez względu na sposób zakwalifikowania oraz od budynków mieszkalnych lub ich części 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 30,94 zł za metr kwadratowy zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 

siewnym 14,49 zł za metr kwadratowy powierzchni użytkowej od budynków związanych z 

udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej w tym 

zajęty przez podmioty udzielające tych świadczeń 6,32 zł za metr kwadratowy powierzchni, 

od budynków pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności 

pożytku publicznego przez Organizację Pożytku Publicznego 10,44 zł, od budowli lub ich 

części związane z prowadzoną działalnością gospodarczą, 2% to jest niezmienne. Zaznaczam, 

że proponowane stawki nie są stawkami maksymalnymi, przewidują wzrost 14% w 

porównaniu z rokiem ubiegłym i gwarantują wpływy do budżetu na poziomie 630 tysięcy. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Radna R. Browarnik: po burzliwej dyskusji na komisjach uznaliśmy, że chcielibyśmy 

zaproponować następujące stawki: na budynki związane z prowadzeniem działalności 

gospodarczej 1,20 zł, pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami 

powierzchniowymi płynącymi 6,07 zł, pozostałych tych zajętych na prowadzenie odpłatnej 

statutowej działalności pożytku publicznego 0,66 zł, niezabudowanych, objętych obszarem 

rewitalizacji, w których mowa w ustawie tam z dnia 9 października 2015, 3,99 zł. Od 

budynków lub ich części mieszkalnych 1,05 zł, związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej 29 złotych, zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrót 

kwalifikowanym materiałem siewnym 14, 49 zł, związanym z udzielaniem świadczeń 

zdrowotnych 6,32 zł. Pozostałych w tym objętym na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego 10,19 zł. Od budowli i w części związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej 2% wartości. Taka jest nasza propozycja. 

Pan Wójt: Szanowni Państwo, Pani kierownik zrobiła oczywiście symulację tego, ile to jest 

mniej w stosunku do mojej propozycji, która to propozycja moja nie była najwyższa. To jest 

jakieś koło 220 tysięcy złotych. Ja nadal apeluję do Państwa radnych o to, żebyście 

uwzględnili, że Dobrze, że te punkty dwa takie były wcześniej dotyczące oświaty na naszej 

sesji, bo zobaczyliście, jak wyglądają koszty nieinwestycyjne, ale koszty bieżące. Jeszcze raz 

podkreślam, koszty bieżące. Wybudujemy halę sportową, wzrastają nam koszty bieżące. 

Dodatkową komunikację uruchamiamy, wzrastają nam koszty bieżące. I my koszty bieżące 

musimy pokryć naszymi wpływami z naszych dochodów w całości. I tu apeluję do państwa, 

żebyście jednak rozważyli, czy dla naszego przedsiębiorcy, który ma 20-metrowe 

pomieszczenie, z którego korzysta, nie mówię o tych, którzy mają halę, ale większość 

przedsiębiorców u nas ma po 20-30 m2, czyli wzrost o 2 zł na metrze, czyli 40 zł. To jest 

wzrost, który tego przedsiębiorcę zrujnuje czy nie? Bo przedsiębiorców rujnują, owszem, ale 

podatki, które państwo narzuca na przedsiębiorcę, nie gmina. Ja muszę dbać o dochody, bo 

ja bezpośrednio tak naprawdę odpowiadam za zbilansowanie tych kosztów i wydatków 

bieżących. Czy koszt podatnika w naszej gminie, który za dom średniej wielkości 160 m2 i 12 

a działce zapłaci 100 zł więcej w skali roku.  W naszej gminie mieszkańcy nie należą do 



najbiedniejszych mieszkańców w powiecie krakowskim. Dlatego weźcie Państwo bardzo 

proszę moje wnioski pod uwagę.  

Pani Kierownik: Ja tylko chciałam zaznaczyć, że ani w roku ubiegłym, ani w poprzednich 

latach nie stosowaliśmy stawek maksymalnych. W tym roku również ich nie stosujemy. 

Natomiast w poprzednim roku, czyli w roku 2023 byliśmy jedyną gminą w powiecie 

krakowskim, która stawek maksymalnych nie miała. I ten wzrost taki proporcjonalny wydaje 

mi się dla mieszkańca będzie odczuwalny jako wzrost zgodnie z rosnącą inflacją. Jeżeli 

podejmiemy uchwałę zgodnie z propozycją Pana wójta, to wpływy w porównaniu ze 

stawkami maksymalnymi, a tym co zostanie podjęte, 320 tysięcy mniej. Jeżeli podejmiemy 

zgodnie z propozycją, którą przeczytała Pani radna Browarnik, 456 tysięcy mniej. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przedstawiony przez 

Wójta Gminy: 

Wyniki głosowania: 

ZA: 3, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

PRZECIW (1) 

Daniel Gajoch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eleonora Dyląg 

Komisja Rozwoju i Inwestycji odrzuciła projekt uchwały przedstawiony przez Wójta Gminy: 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Władysław Dyna, Wanda Wesołowska 

PRZECIW (2) 

Renata Browarnik, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Zębala 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska odrzuciła projekt uchwały 

przedstawiony przez Wójta Gminy: 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



PRZECIW (2) 

Renata Browarnik, Adam Jurek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg 

NIEOBECNI (1) 

Alicja Bednarczyk 

Członkowie Komisji Rozwoju i Inwestycji oraz Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska byli za propozycja przedstawiona przez Radną Renatę Browarnik.  

Przewodniczący Rady: klub radnych proponował troszeczkę jeszcze niższe stawki. 

Rozumiemy oczywiście, że te środki z podatków są niezbędne do pokrycia tych bieżących 

kosztów. Dowiedzieliśmy się też tutaj, że w porównaniu z poprzednim rokiem wpływy do 

budżetu prognozowane są o 10 milionów wyższe, więc też braliśmy to pod uwagę. Natomiast 

jeżeli chodzi o zastosowanie samych podwyżek podatków, chcieliśmy zwrócić uwagę, że 

przedsiębiorcy w ostatnim czasie mieli sporo problemów związanych z pandemią. W tym 

momencie się odbudowują. Teraz jest moment, żebyśmy mogli ich w jakimś stopniu 

wesprzeć. 

Pan Wójt: Kto poniósł straty, to poniósł, jednak bardzo wielu przedsiębiorców, wiem o tym, 

dużo na COVID-zie zyskało. Z Funduszu Przeciwdziałania COVID, z Funduszu Pracy i tak dalej. 

Znam bardzo wielu przedsiębiorców, którzy powiedzieli, że oni nigdy od państwa tyle nie 

dostali. Więc różnie z tym COVID-em bywało. Rozumiem przedsiębiorcę w postaci, jakiejś 

gastronomii jedno-dwuosobowej, która padała, ale były też takie gastronomie pewnie, które 

dostały dużą kasę, ale to i tak nie zrekompensowało, jeśli zatrudniali 10-15 osób, wiadomo. 

Natomiast nie wszyscy przedsiębiorcy, nie wkładajmy tego do jednego worka, mieli takie 

ogromne straty. Byłoby z mojej strony grzechem zaniechania, gdybym Wam o takich 

sprawach nie mówił. Co wy postanowicie, to już jest, wy jesteście odrębnym organem, który 

jest uprawniony do podejmowania uchwały o wysokości stawek podatkowych. Ja jestem 

drugim organem, który odpowiada za całość i za realizację budżetu 

Dalsza dyskusja nad stawkami podatku od nieruchomości.  

Następnie odbyło się głosowanie w sprawie przyjęcia poprawek do uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 

Jurek, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska 

PRZECIW (3) 

Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Poprawki zostały przyjęte.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXV/557/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 

Jurek, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska 

PRZECIW (2) 

Władysław Dyna, Ewa Krawczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Głos zabrała Kierownik Referatu Podatków i Opłat- Pani Katarzyna Pawlik. 

Szanowni Państwo, przedstawię propozycję Pana Wójta w odniesieniu do stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2024. I tak dla środków transportowych dla pojazdów określonych w 

artykule 8 punkt 1 punkt 3, 5 i 7, to jest samochody ciężarowe od 3,5 do 5,5 ton wynosi 1097 

zł, stawka obniżona 548,50, z tym, że dla pojazdów posiadających certyfikat Euro 4 i więcej, 

nie Euro 3 i więcej, jak tutaj zostało wskazane. Później samochody ciężarowe o dmc 5,5 do 9 

ton, 1830 i tutaj też stawka euro 4 i więcej, 915. Samochód ciężarowy 9 do 12 ton, 2195, 

obniżenie w związku z certyfikatem euro 4 i więcej, 1097,50. Ciągniki siodłowe i balastowe 

dmc zespołu pojazdów 3,5 do 12 ton, 2561, stawka podstawowa 1280,50 dla certyfikatu 

Euro 4 i więcej. Przyczepy i naczepy od EMC zespołu pojazdów od 7 do 12 ton, 2195. 

Autobusy z liczbą miejsc siedzenia mniejszą niż 22, 2592, I stawka równo przez pół jeżeli 

autobus posiada certyfikat euro 4 i więcej. Autobus z liczbą miejsc do siedzenia równą lub 

wyższą niż 22 miejsca 3277 i 1638.50 jeżeli autobus posiada certyfikat. Stawki podatku dla 

środków transportowych dla pojazdów określonych w artykule 8.2 to jest samochody 



ciężarowe o dwóch osiach od 12 do 14 ton 2586 dla samochodów posiadających certyfikaty 

euro 4 i więcej 2975 dla samochodów nieposiadających tych certyfikatów. Powyżej 14 ton 

2975 dla samochodów z certyfikatem Euro 4 i więcej 3234 bez certyfikatu. Samochody 

trzyosiowe 12 do 21 ton. 3234 z certyfikatem 3621 bez certyfikatu, powyżej 21 ton 3621 z 

certyfikatem 3881 bez. Samochody czteroosiowe od 12 do 25 ton, 3234 korzystając ze zniżki 

Euro 4 i więcej, 3 621 bez certyfikatu, 3 621 dla samochodów powyżej 25 ton, posiadających 

ważny certyfikat Euro 4 i więcej, 4181 niekorzystający ze zniżki. Dla środków transportowych 

pojazdów określonych w artykule 8.4 to jest ciągników siodłowych lub balastowych 

dwuosiowych od DMC zespołu pojazdów 12 do 36, 2740 z certyfikatem Euro 4, 3113 bez 

certyfikatu i analogicznie takie same stawki dla ciągników siodłowych lub balastowych od 

DMC zespołu pojazdów powyżej 36 ton z dwoma osiami. 3-osiowy, nie mniej niż 12 do 36 

ton, 2740 z euro 4 i więcej, 3113 nieposiadające certyfikatu euro. 3113 dla ciągników 

siodłowych powyżej 36 ton, 4189 bez certyfikatu euro 4. I dla przyczep i naczep 

jednoosiowych nie mniej niż 12 ton do 36 ton tutaj różnicowanie ze względu na sposób 

zawieszenia. I tak pneumatyczne zawieszenie bądź uznane za równoważne 1868, inne 

system zawieszenia 2365. Powyżej 36 ton DMC 1868 z zawieszeniem pneumatycznym 2365 

inny system osi. Przyczepy i naczepy o dwóch osiach od 12 do 36 ton z zawieszeniem 

pneumatycznym 1868 z innym systemem zawieszenia 2365. Powyżej 36 ton 2490 z 

zawieszeniem pneumatycznym 3113 z innym systemem zawieszenia. Z przyczepy i naczepy o 

trzech i więcej osi 12 do 36 ton, zawieszenie pneumatyczne 2 490, inne systemy zawieszenia 

2 561. Powyżej 36 ton, zawieszenie pneumatyczne 2 561, inne systemy zawieszenia 3 238. I 

tutaj również stawki przedstawione nie są stawkami maksymalnymi, uwzględniają wzrost 

około 14% w stosunku do roku ubiegłego i są stawkami uchwalonymi w poziomie równo w 

połowie pomiędzy stawkami maksymalnymi za rok 2023 i 2024. 

Głos zabrała Radna R. Browarnik i przedstawiła propozycję stawek z uwzględnieniem 12% 

podwyżki.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przedstawiony przez 

Wójta Gminy: 

Wyniki głosowania: 

ZA: 3, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

PRZECIW (1) 

Daniel Gajoch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eleonora Dyląg 

Komisja Rozwoju i Inwestycji odrzuciła projekt uchwały przedstawiony przez Wójta Gminy: 



Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Władysław Dyna, Wanda Wesołowska 

PRZECIW (2) 

Renata Browarnik, Aneta Szydłowska 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Zębala 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska odrzuciła projekt uchwały 

przedstawiony przez Wójta Gminy: 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (2) 

Renata Browarnik, Adam Jurek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg 

NIEOBECNI (1) 

Alicja Bednarczyk 

Członkowie Komisji Rozwoju i Inwestycji oraz Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska byli za propozycja przedstawiona przez Radną Renatę Browarnik.  

Następnie odbyło się głosowanie w sprawie przyjęcia poprawek do uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Wanda 

Wesołowska 

PRZECIW (1) 

Ewa Krawczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Poprawki zostały przyjęte.  



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXV/558/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Wanda 

Wesołowska 

PRZECIW (1) 

Ewa Krawczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Leśne Zacisze w miejscowości 

Michałowice 

Głos zabrał  Zastępca Wójta- Pan Jarosław Sadowski 

Bardzo proszę o podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Leśne zacisze, to jest 

przecznica od ulicy Leśnej w Michałowicach, droga prywatna. Na wniosek właścicieli tej drogi 

proszę o nadanie takiej nazwy, która jest unikatowa w naszej gminie. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (1) 

Alicja Bednarczyk 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXV/559/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie nadania nazwy ulicy Leśne Zacisze w 

miejscowości Michałowice.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta. 

Głos zabrała Kierownik Referatu Podatków i Opłat- Pani Katarzyna Pawlik. 

Zgodnie z propozycją wypracowaną na komisjach, przedstawiam projekt uchwały obniżenia 

średniej ceny skupu żyta, będącą podstawą do wyliczenia stawki podatku rolnego. Tak 

proponowana stawka przez Pana Wójta to stawka wprost z komunikatu Prezesa GUS-u. czyli 

89,63 zł za kwintal żyta, z czego stawka podatku rolnego dla gospodarstw wynosiłaby 224,07 

zł. Dla gruntów nie stanowiących gospodarstw, czyli takich szczątkowych gruntów rolnych 

448,15 zł za hektar. Zgodnie ze stanowiskiem wypracowanym na komisjach, obniżenie 

miałoby dotyczyć kwoty 82 zł za kwintal, co dawałoby nam kwotę 205 zł za hektar w 

gospodarstwach i 410 zł dla gruntów nie stanowiących gospodarstwa. Chciałam tylko 

powiedzieć, że to dotyczy ceny za hektar. U nas w gminie tych gospodarstw 

wielohektarowych jest kilka, może naście to już za dużo powiedziane. Ja uważam, że taka 

obniżka zrobi dużą bruzdę w budżecie, natomiast dla poszczególnego gospodarstwa nie 

będzie miała aż tak dużego znaczenia, biorąc pod uwagę, że to są gospodarstwa hektarowe 

albo i mniej. Przy układzie uchwalenia tej stawki podatku rolnego dla gospodarstw zgodnie z 

komunikatem te wpływy do budżetu mogą wynosić 1 300 000 zł. Natomiast przy obniżeniu 

tej stawki zgodnie z propozycją, znaczy 1 390 000 zł jeżeli mówimy o stawce komunikatu, 1 

308 000 zł jeżeli ta stawka zostanie obniżona, to jest 81 000 zł w budżecie mniej. Uważam, że 

jest to dla budżetu dużo, dla poszczególnego gospodarstwa nie będzie miało to aż tak dużego 

znaczenia. 

Pani Skarbnik: Szanowni Państwo, jak Państwo pamiętają w historii gminy jest pierwszy raz 

podejmowana taka uchwała. Zawsze była podejmowana uchwała w wysokości komunikatu. 

Rozpoczęto dyskusję. 



Radny A. Jurek: chciałem zaznaczyć że stawka podatku rolnego w ciągu dwóch lat wzrosła by 

o 44% wiec jest to duży wzrost w porównaniu ze stawka podatku od nieruchomości czy 

środków transportowych. Do tego obecna sytuacja rolników jest bardzo ciężka ponieważ 

znacznie wzrosły ceny nawozów oraz paliw natomiast mamy duży spadek cen płodów 

rolnych.  

Dalsza dyskusja na temat stawki podatku rolnego.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXV/560/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 13, 14, 15, 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenia zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii komunikacyjnych autobusowych i wyrażeniu 

zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na liniach organizowanych 

przez Gminę Michałowice w 2024 roku. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

Głos zabrał Zastępca Wójta- Pan Jarosław Sadowski. 

Jeżeli Państwo pozwolą, to ja bym omówił wszystkie cztery uchwały, bo one są ze sobą 

powiązane. One wynikają wprost z ogłoszenia naboru wniosków o dofinansowanie gminnych 

linii komunikacji publicznej przez wojewodę. Ponieważ zarówno gmina Michałowice będzie 

składała taki wniosek, jak i nasi sąsiedzi, gmina Zielonki, gmina Iwanowice, a te nasze linie 



niektóre się zazębiają i przebiegają przez teren dwóch gmin. Dlatego konieczne jest podjęcie 

przez Rady uchwał, które teraz przedstawię. Uchwały mają takie dosyć często nomenklaturę 

czy tytuły prawniczą. Generalnie chodzi o to, że jeżeli państwo wyrażają zgodę na 

powierzenie zadania Organizacji Publicznego Transportu Zbiorowego, to inna gmina chce 

zorganizować linię, która przebiega między innymi przez teren naszej gminy. A jeżeli państwo 

wyrażają zgodę na przyjęcie zadania Organizacja Publicznego Transportu, to my 

organizujemy linię komunikacji, która będzie przebiegała nie tylko przez naszą gminę, ale też 

przez gminy inne.  

Ta pierwsza uchwała w punkcie 13 dotyczy sytuacji, kiedy gmina Zielonki planuje 

uruchomienie nowej linii, która będzie przebiegała z Grębenic przez Wolę Zachariaszowską 

do Michałowic. Końcowy przystanek będzie miała w okolicach osiedla Michałki, w okolicach 

ulicy Granicznej i ona będzie miała taką funkcję, że ma dowozić mieszkańców do linii 307, 

żeby się mogli przesiąść z tej linii wewnętrznej zielonkowskiej na linię 307 i dalej dojechać do 

Krakowa. Ona będzie dla nas bezkosztowa.  

Te wszystkie linie o których ja teraz mówię, one są planowane do uruchomienia od 

pierwszego stycznia pod warunkiem otrzymania dofinansowania od wojewody przez gminy, 

które będą wnioskowały. Jeżeli takiego dofinansowania by nie otrzymały, to te plany mogą 

się jeszcze zmienić, bo zapewne nie każda gmina zdecyduje się na uruchomienie takich linii 

bez dotacji, tylko ze środków własnych.  

Kolejna uchwała w punkcie czternastym dotyczy utworzenia linii komunikacyjnych, 

autobusowych i wyrażenie zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego i ona dotyczy stricte naszych linii, które 

będziemy chcieli uruchamiać od 1 stycznia. Część linii jest taka sama jak do tej pory, część 

trochę się zmienia. Teraz w paragrafie drugim one są wymienione relacjami, które dotyczą, ja 

Państwu teraz je postaram się opisać. Linia numer 1, Górna Wiś, Dzień, Sławice, Łuczyce, ona 

ma u nas numer M1 i ona będzie się w zasadzie niewiele się zmieni, natomiast na pierwszym 

odcinku od Górnej Wsi planujemy taką zmianę, żeby dojeżdżała ona do Park&Ride nie przez 

ulicę Jana Pawła, gdzie 307 jeździ dosyć często, ale przez ulicę Górną. gdzie ta komunikacja 

jest zdecydowanie rzadsza i tam wzmocniłaby komunikację właśnie na tej ulicy górnej. 

Zjedzie do ulicy potem Krakowskiej, do Park and Ride'u, a potem już wróci przez Masłomiącą 

Więcławice, tak jak do tej pory. Drugi punkt wola Więcławska, Raciborowice, Batowice i dalej 

do Mistrzejowic to jest linia M2 dotychczasowa i ona tu się nic nie zmieni. W punkcie trzecim 

mamy linię Wola Więcławska-Młodziejowice-Michałowice. Ona będzie miała numer M3 i to 

będzie zmieniony częściowy fragment dotychczasowej linii M3 z małą zmianą. Będzie 

startowała z Woli Więcławskiej, jechała przez ulicę Dworską, tak jak do tej pory do 

Więcławic. Natomiast potem nie pojedzie w kierunku Michałowic przez Masłomiącą, ale 

przez Młodziejowice, przez ulicę Stoczki. Zapewni to dostęp do komunikacji publicznej 

właśnie mieszkańcom tej ulicy Stoczki oraz ulicy Klinówka. Potem linia pojedzie przez ulicę 

Dąbrowski-Krakowską na Park and Ride Michałowicach. Tu będzie miała końcowy 

przystanek. Planujemy osiem kursów na tej linii dziennie. I w końcu linia czwarta, 

Michałowice, Książniczki, Dziekanowice. Te dwie linie trzecia i czwarta powstały jakby z 



rozdzielenia dotychczasowej linii M3 na dwie osobne linie. Ta linia startowałaby na 

Park&Ride w Michałowicach i potem Doliną Dłubni przez Młodziejowice, Książniczki, 

Kończyce jechałaby do Dziekanowic, to jest tak naprawdę stacja PKP Batowice, z tym, że 

wcześniej przejedzie przez nowe rondo przy osiedlu Piastów, gdzie zapewni możliwość 

przesiadki na inne linie komunikacji publicznej. I na tej linii planujemy 10 kursów.  

W kolejnej uchwale z punktu 15 prosimy Państwa o wyrażenie zgody na przejęcie zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. I ta uchwała dotyczy linii M4, którą przed 

chwilką opisałem. W związku z tym, że zmienia się trasa, czyli dokładamy ten odcinek do 

nowego ronda przy osiedlu Piastów, konieczna jest zmiana porozumienia międzygminnego, a 

wcześniej taka zgoda Państwa w formie uchwały.  

Wreszcie ostatnia uchwała z tego bloku z punktu szesnastego, w której prosimy o wyrażenie 

zgody na powierzenie gminie Iwanowice zadania organizacji publicznego transportu na 

liniach tam wymienionych, Gmina Iwanowice planuje tutaj też zmiany w swoim transporcie. 

Do tej pory, jak Państwo pamiętają, funkcjonują dwie linie. Jedna z Władysławia przez 

Maszków i Wilczkowice, druga z Grzegorzowic przez Widomą i Firlejów. Obydwie kończą na 

park and ride w Michałowicach. Te linie będą rozdzielone z dwóch stworzą się cztery, tak 

naprawdę po terenie naszej gminy one będą przebiegały tak samo, natomiast będą inne 

przystanki początkowe w gminie Iwanowice, stąd ten inny przebieg. Natomiast dodatkową 

linię jeszcze chce stworzyć gmina Iwanowice, która będzie jechała z Iwanowic Dworskich 

przez Słukowice i Michałowice. Ona będzie wjeżdżała na teren naszej gminy od strony 

Naramy. Dalej będzie jechała przez ulicę Graniczną i zjeżdżała ulicą Warszawka. I koniec 

będzie też miała na ulicy Park and Ride. Ustaliliśmy tak z gminą Iwanowice, że w zamian za 

to, że zgadzamy się, żeby oni mieli ten punkt przesiadkowy na terenie Park and Ride, Nasi 

mieszkańcy korzystają z tej komunikacji na takich samych zasadach jak mieszkańcy gminy 

Iwanowice to po pierwsze, natomiast po drugie my nie dopłacamy do tej komunikacji, po 

trzecie wreszcie te linie komunikacyjne powinny zapewnić dojazd do szkoły naszym dzieciom 

z miejscowości, przez które przebiegają. Także zarówno dzieci z Wilczkowic, jak i z 

Fierlejowa, Zerwanej, ale też z ulicy Granicznej czy Warszawka będą miały możliwość 

dojechania tymi liniami przed godziną ósmą tutaj do szkoły w Michałowicach. 

Rozpoczęto dyskusję.  

Radna E. Cielecka: czy nowy bus będzie wjeżdżał na pętle w Górnej Wsi?  

Zastępca Wójta: nie ma takiej możliwości, mieszkańcy będą musieli podejść na kolejny 

przystanek na skrzyżowanie. Natomiast w tamtym kierunku z linii, z pętli w Górnej Wsi, 

zarówno kierunek do centrum Michałowic będzie zapewniony przez linię M1, a w 

przeciwnym kierunku Wola Zachariaszowska i Kraków Linie 227, więc wydaje się, że tutaj nie 

ma aż takiej dużej konieczności. 

Dalsza dyskusja na temat organizacji transportu publicznego na terenie gminy. 



Członkowie komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowali 

wszystkie cztery projekty uchwał: 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (1) 

Alicja Bednarczyk 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały nr LXV/561/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na powierzenia zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały nr LXV/562/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2023 r. 

w sprawie utworzenia linii komunikacyjnych autobusowych i wyrażeniu zgody na zawarcie 

umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o 

charakterze użyteczności publicznej na liniach organizowanych przez Gminę Michałowice w 

2024 roku. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 



Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały nr LXV/563/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały nr LXV/564/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

 

 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVI/470/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice 



realizacji zadania drogowego należącego do właściwości Powiatu Krakowskiego i 

udzielenia pomocy rzeczowej. 

Głos zabrał Wójt Gminy- Antoni Rumian.  

Projekt uchwały dotyczy korekty, korekty terminu wykonania dokumentacji projektowej 

brakującego odcinka chodnika w Masłomiącej ze względu na przedłużające się procedury 

administracyjne. Wykonawca tego, tej dokumentacji zwrócił się do nas o przesunięcie tego 

terminu z końca tego roku do końca pierwszego kwartału, czyli do końca marca przyszłego 

roku. Pozostałe zapisy umowy nie ulegają zmianie. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Zębala 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały nr LXV/565/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr LVI/470/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 

r. w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice realizacji zadania drogowego należącego do 

właściwości Powiatu Krakowskiego i udzielenia pomocy rzeczowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 



NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Ad 18, 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2023-2034. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Może omówię uchwałę budżetową wraz z autopoprawką, która szczegółowo została też 

omówiona na komisjach i uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. W budżecie 

gminy na rok 2023 zmienia się zarówno dochody, jak i wydatki budżetu gminy o kwotę 64 

612,30. Zmiany te głównie są spowodowane otrzymaniem dofinansowania na budowę 

peronów przystankowych w miejscowości Więcławice Stare, Zdzięsławice, Pielgrzymowice 

oraz dofinansowaniem dla Koła Gospodyń w Pielgrzymowicach, zwrotem środków z roku 

2022, które wydaliśmy na realizację zadania zleconego w kwocie 465 030. Zmniejszenie 

dochodów, które dotyczą zmian dofinansowań związanych z rozliczeniami po stronie 

dochodowej i wydatkowej z Powiatem Krakowskim i przesunięciem części zadań do realizacji 

na rok 2024. W zakresie wydatków, tak jak wspomniałam, mamy tutaj wprowadzone 

dofinansowanie. Dokonujemy zmiany w środkach alkoholowych, przesunięcia i dostosowania 

klasyfikacji budżetowej. W związku z tym powstał załącznik numer 8 do uchwały 

uwzględniającej autopoprawkę, zmiany w zakresie dotacji z powiatem krakowskim i również 

na wniosek Biblioteki Publicznej Gminy Michałowice przenosimy kwotę 120 000 na rok 2024 

celem ogłoszenia przetargu na wyposażenie już w nowej filii biblioteki i niedzielenia 

zamówienia pomiędzy latami. Zmiany związane z zabezpieczeniem budowy peronów 

przystankowych, o których była wcześniej mowa. Natomiast jeżeli chodzi o zmiany 

wieloletniej prognozie finansowej, to główne zmiany to jest dostosowanie wysokości 

dochodów i wydatków do zmian od poprzedniej uchwały Rady. Przychody i rozchody nie 

uległy zmianie. Zmiany w zakresie planu zagospodarowania przestrzennego, rekonstrukcji 

zabytkowego budynku na filię biblioteczną w Raciborowicach. To są te zmiany pomiędzy 

latami. Zarówno modernizacja zasobu szkoły podstawowej w Michałowicach oraz rozbudowa 

drogi gminnej w miejscowości Michałowice-Kozierów, to jest ulica Warszawka. Także to są 

wszystkie zmiany, które są niezbędne pomiędzy latami 2023-2034. Proszę o przyjęcie 

obydwu uchwał wraz z poprawkami. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawkę i projekty uchwał 

Wprowadzenie poprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Michałowice na 2023 rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok..  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała poprawkę 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Zębala 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 

rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk  

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Zębala 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034. 

 

Wyniki głosowania Komisji Budżetu i Finansów 



ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

Wyniki głosowania komisji Rozwoju i Inwestycji 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Zębala 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie poprawek do uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXV/566/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice 

na 2023 rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 

2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 



BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXV/567/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 października 2023 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2034..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, 

Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

NIEOBECNI (2) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 20. Dyskusja wolne wnioski. 

Radny M. Kozłowski: Ja mam dwie przygotowane krótkie interpelacje do Pana Wójta. 

Pierwsza z nich dotyczy, aby przy projektowaniu budżetu w 2024 roku zaplanować 

odpowiednią kwotę na zadanie położenie nakładki asfaltowej na ulicy Choinkowej. 

Nadmieniam, że wspomniana ulica od kilku lat ma wyprowadzony stan prawny, co pozwala 

Urzędom Gminy na prowadzenie takich inwestycji. Również proszę o uwzględnienie ulicy 

Brzozowej, to jest typowa droga dla rolników, bardzo ważna i aby rozpocząć w tym roku 

prace geodezyjne. I druga kwestia, z uwagi na to, że mamy gotowy już projekt na rozbudowę 

placu zabaw w Masłomiącej, Powyższe zadanie może być współfinansowane tak jak 

uprzednie inne przez Urząd Marszałkowski przy złożeniu wniosku stosownego i tak jak 

kluczowe jest to, że nie musimy ponosić aż takich dużych nakładów na takie rzeczy. Także 

bardzo proszę i czekam na jakąś odpowiedź. 

Radny W. Dyna: składam rezygnację z członkostwa w Klubie Radnych.  

Zastępca Wójta: otrzymali Państwo zestawienie z realizacji inwestycji, tak jak na każdą sesję 

przygotowanym przez Panią kierownik inwestycji. Ja nie będę z każdej szczegółowości to 

omawiał. Może tylko tak w skrócie tam, gdzie coś się zmienia. Jeżeli chodzi o zadania 

powiatowe. Na tym odcinku pierwszym w Młodziejowicach prace trwają. Jeżeli chodzi o 



odcinek drugi od drogi krajowej numer 7 do mostu, gdzie teraz będzie realizowany w tym 

pierwszym etapie, to dobra wiadomość jest taka, że powiat w tym ostatnim rozdaniu z 

rządowych funduszy na budowę dróg otrzymał dofinansowanie. I to dosyć wysokie, bo w 

kwocie 80%, także to zadanie będzie realizowane w całości, jeżeli przetarg oczywiście 

zostanie rozstrzygnięty pomyślnie i zmieści się w tej kwocie. Powiat planuje realizację na lata 

2024-2025. My będziemy musieli dołożyć 10% do tego zadania. W tej chwili to jest, 

szacujemy na 1 086 000 złotych, ten wkład gminy Michałowice do poniesienia zapewne w 

roku 2025. O chodniku już tutaj Pan Wójt wspomniał, że przedłużamy termin realizacji tego 

projektu w Masłomiacej do marca 2024. Będzie realizowane także przejście dla pieszych na 

ulicy Jana Pawła między szkołą a Park&Ride. Tutaj też powiat uzyskał 80 % dofinansowanie w 

ramach innego konkursu z tego Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Do końca czerwca ma 

być zrealizowane to zadanie. Tam nie będzie tylko budowa samego przejścia z oświetleniem, 

ale też będzie przebudowa tej zatoki autobusowej. Przy szkole przebudowa kawałka 

chodnika, nowa nakładka asfaltowa. Także takie dosyć szerokie zadanie. Stąd jest wycenione 

nasze prawie 650 000. I tam też 10% wkładu gminnego będzie do tego zadania. Jeżeli chodzi 

o zadania gminne, też drogowe, to podpisano umowę z wykonawcą projektu na ulicy 

Smolnej w Wilczkowicach i Michałowicach. W przyszłym roku ten projekt ma być gotowy. 

Jeżeli chodzi o drogę w Zdzięsławicach, Więcławicach Starych, ulica Świętego Izydora i 

fragment ulicy Zgody, składaliśmy ją po raz wtóry do też tego Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg. Nie znalazła się na tej liście podstawowej, ale jest dosyć wysoko, bo na drugim miejscu 

listy rezerwowej. Także mam nadzieję, że będą oszczędności na zadaniach podstawowych. W 

ciągu roku i ona też nam wskoczy na tą listę podstawową na której znalazła się przebudowa 

ulicy Dworskiej na tym fragmencie w Więcławicach od istniejącego chodnika do ulicy 

Tęczowej. Tam otrzymaliśmy 50-procentowe dofinansowanie. Jesteśmy w trakcie 

przygotowania postępowania przetargowego. Został też wyłoniona najlepsza oferta na 

zadaniu Warszawka dofinansowanego z programu rozwoju obszarów miejskich. Jutro jest 

planowane podpisanie umowy z wykonawcą. Tam kwota tego zadania to jest 4 mln 655 tys. 

zł. Mamy dofinansowanie w kwocie 2 mln 687 tys. Rozpoczął się remont ulicy Wzgórze w 

Książniczkach, też dofinansowany z funduszu rządowego w 50%. Wartość tego zadania to 

prawie 610 tysięcy. Również z innego konkursu, ale też z tych funduszy drogowych 

rządowych otrzymaliśmy dofinansowanie na budowę peronów przystankowych i powstaną 

perony przystankowe przy ulicy Dworskiej, w Węcławicach dla linii M3 i w Pielgrzymowicach 

i Zdzięsławicach. To jest ulica Tatrzańska po dwóch stronach po jednej stronie są 

Pielgrzymowice, po drugiej jest Więcławice i dla M1 z kolei tam powstaną dwa perony 

przystankowe. Dostaliśmy również dofinansowanie z PFRON-u, to jest Państwowy Fundusz 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, na rozbudowę Placu Zabaw w Wilczkowicach. Tam 

dosyć taki ciekawy, duży projekt na kwotę 732 tys. I tam dostaliśmy też 80% dofinansowania. 

Będziemy w przyszłym roku realizować to zadanie. Z takich informacji, których Państwo w 

tym raporcie nie mają, ponieważ inwestycje są realizowane przez inne jednostki, to właśnie 

dobiega końca inwestycja w Raciborowicach, przebudowa zabytkowego budynku Stajni na 

filię biblioteki. Tam są już na ukończeniu prace wokół budynku. Jak również w środku 

budynku. Tak jak Pani Skarbnik wspominała, na początku przyszłego roku będzie 

wyposażenie zakupione i tam zainstalowane oraz taki schodołaz czyli winda, która będzie 



umożliwiała korzystanie osobom niepełnosprawnym z pierwszego piętra. I ona jest 

dofinansowana, ta winda też, z Polskiego Ładu z dofinansowania dla zabytków. I jeszcze z 

takich innych inwestycji realizowana była kanalizacja na ulicy Spokojnej w Michałowicach 

przez naszą spółkę wodociągową i tam w tej chwili też są już prace odbiorowe na tej ulicy.  

Pan Wójt: Jeszcze może tytułem uzupełnienia tej pierwszej inwestycji IS-u na drodze od 

Michałowic do Młodziejowic do tych schodków. Szanowni Państwo, historia starania o tą 

drogę, o modernizację tej drogi to jest chyba z 10 lat wstecz. Myśmy takie działania podjęli 

oczywiście po zebraniach wiejskich na wniosek mieszkańców. Trwało to przygotowanie tego 

całego odcinka. przez wiele, wiele lat. Myśmy zorganizowali nawet jako gmina przetarg na 

pierwszy etap tej inwestycji do końca Młodziejowic, do Lasu Młodziejowskiego kilka lat 

temu, na formule zaprojektuj i wybuduj, tak jak został wykonany odcinek od Młodziejowic, 

od lasu. Przy czym koszty tego zadania były tak ogromne, nie mieliśmy tych środków w 

budżecie. Jeśli niektórzy z państwa sobie przypominają, musieliśmy niestety unieważnić to 

postępowanie. I stwierdziliśmy, że niestety w tej formule zaprojektuj, wybuduj tutaj tego 

odcinka za jakieś realne w miarę pieniądze nie jesteśmy w stanie zrobić. W związku z tym 

robiliśmy jako gmina, pozyskiwaliśmy grunty pod to, żeby można tam było w normalnym 

trybie osobno zaprojektowania, a potem wykonania tego odcinka drogi. Myśmy te grunty 

pozyskiwali od właścicieli, którzy przylegają do tej drogi. Mówię o tym dlatego, że gmina te 

starania czyniła od wielu, wielu lat i dla gminy było to bardzo ważne zadanie, chociaż to 

oczywiście powiatowe i jak zwykle się denerwuje, kiedy muszę mówić o tym, że musimy to za 

powiat coś robić, do powiatu dokładać. Mówię o tym i uzupełniam tę informację, dlatego że 

pojawiają się takie informacje, jakoby tak ktoś pstryknął palcem i w ciągu kilku miesięcy 

załatwił dofinansowanie do budowy tej drogi. Myśmy to zaczęli i robiliśmy to od wielu, wielu, 

wielu lat bez żadnej pomocy jakichkolwiek radnych powiatowych. Myśmy na siebie cały 

ciężar przygotowania do inwestycji wzięli. To tylko tytułem uzupełnienia informacji.  

Radny A. Jurek:  proszę o wstawienie żarówki do lampy przy ulicy Świętego Floriana, tam na 

przepompowni. Sporo ludzi tam chodzi od Zarzecza do centrum, a tam jest długi odcinek 

nieoświetlony. Ta lampa naprawdę podnosiła bezpieczeństwo tam młodzieży, jak wracają 

dzieci ze szkoły. Jeszcze chciałem podziękować za złożony wniosek i że te prace na remont 

ulicy Wzgórza w końcu zaczęły się. Tylko mam jeszcze taką prośbę po zakończeniu pracy, 

żeby wytyczyć po prostu granice działki, żeby pokazać rolnikom, żeby nie dojeżdżali, nie 

dorywali, bo tam jest sporo jeszcze gminnego gruntu, który stanowił będzie jak gdyby bufory, 

że nie będzie ta droga zamulana.  

Radna W. Wesołowska:  Panie Wójcie prosiłam o wycięcie tych samosiejek na ulicy Leśnej. 

Po prostu mieszkańcy mnie ciągle pytają. Ja chciałabym zapytać o taką możliwość. Czy 

istniałaby taka możliwość żeby nie składać na tego typu pracę wniosków, jakichś interpelacji 

czy tego typu rzeczy, tylko na przykład radny zgłasza, powinny być jakieś zeszyty zgłoszeń, 

skoro to są prace wykonywane w ramach pracowników gminy.  

Pan Wójt: Pani Radna, pamiętamy o tych zakrzeczeniach tam, natomiast proszę wziąć pod 

uwagę, że nasi pracownicy w ilości czterech osób mają całą gminę, place zabaw, zakrzaczenia 



i całą masę różnych innych zadań do realizacji. W związku z tym na niektóre rzeczy pewnie 

trzeba czekać trochę dłużej. Mieli ostatnio wybory i przygotowanie pod wybory, postawienie 

tablic, pilnowanie tych tablic, rozwieszanie, kosze na śmieci w całej gminie itd. Moglibyśmy 

zlecać te wszystkie prace na zewnątrz, żeby było szybko i sprawnie. Tylko to po pierwsze 

wymaga środków w budżecie, żebyście państwo takie zapewnili.  

Radny M. Podymkiewicz: Panie Wójcie, w nawiązaniu do dyskusji w ostatniej sesji, tam 

pytałem o kwestie ulicy Wąwozowej w Więcławicach.. Tam o to chodzi, że zostało 

pomniejszone odprowadzenie wody. Mieszkaniec prosił, aby dopytać, na jakim etapie jest 

procedowanie sprawy.  

Dyskusja na temat drożności rowów oraz przepustów.  

Radny M. Podymkiewicz: jeszcze chciał bym zapytać o ulicę Krętą, która również parę razy 

już była zgłaszana tam chodzi o to że woda zlewająca się z pasa drogowego po prostu porywa 

część działki. Chodziło o zabezpieczenie tej części. W pismach było obiecane, że to będzie 

jakoś no czy ażurami, czy jakimiś korytkami wzmocnione i tego dalej nie ma.  

Pan Wójt: Będzie zrobione. Szanowni państwo, pamiętajcie o tym, że jeśli mówimy coś, że 

będzie zrobione, to musimy uwzględniać ustawę o zamówieniach publicznych, ustawę o 

finansach publicznych. Musimy znaleźć odpowiedniego wykonawcę, który musi mieć ochotę 

to zrealizować. Jak mówię, że będzie zrobione, to czynimy starania, żeby to było zrobione 

zgodnie z obowiązującym prawem, zgodnie z obowiązującymi przepisami i z realiami rynku, 

jaki mamy wśród wykonawców.  

Radny W. Dyna: Czy po uchwaleniu budżetu jest jakaś szansa na dokumentację, chociaż na 

ten chodnik w Sieborowicach, żeby chociaż dokumentację projektową jakoś robić?  

Pan Wójt: Jeszcze nie prowadziliśmy rozmów z ZDPK więc na to pytanie nie jestem w stanie 

dzisiaj odpowiedzieć.  

Przewodniczący Rady: Wniosek został złożony zgodnie z tym, co było przedstawione. Został 

złożony wniosek. Będzie spotkanie organizowane przez Zarząd Ruch Powiatu i będzie wtedy 

na ten temat dyskusja.  

Radna E. Cielecka:  Panie Wójcie, chciałam zapytać o taką rzecz na ulicy Zachodniej. Jest taka 

przerwa w rowie, ponieważ tam właściciele nie wyrażają zgody na oddanie pasa drogowego 

ze swojej działki. Natomiast czy ja mogłabym prosić, ewentualnie napiszę pismo, żeby 

urzędnicy gminy negocjowali z właścicielem przekop w jakikolwiek sposób, żeby była ciągłość 

rowu.  

Pan Wójt: Szanowni państwo, Wysoka Rado, nauczony doświadczeniem wieloletnim w 

samorządzie i w naszej gminie szczególnie, powiem tak, czy będziemy przewidywać jakieś 

środki na tego typu negocjacje z mieszkańcami finansowe, bo często niestety jest tak, że 

mieszkańcy mówią nie, bo nie, albo mówią, proszę dać mi dużą kasę. W związku z tym nie 



wiem, czy uda nam się taką kasę na negocjacje znaleźć i do jakiej kwoty państwo, że tak 

powiem, upoważnią wójta, żeby negocjował, bo jak się ktoś zażyczy 50 tysięcy za jakiś 

niewielki odcinek, za jakieś 5 metrów, to czy mam upoważnienie, żeby wydać te 50 tysięcy, 

czy nie?  

Sołtys K. Chwała : zwracam się z gorącą prośbą jeszcze o dorysowanie linii na ulicy Stoczki, 

bo tam w tej chwili będzie rozbudowa komunikacji gminnej jest to droga gmina dosyć wąska. 

i akurat ten fragment najbardziej zurbanizowany i zaludniony mamy doklejony, że tak 

powiem, pobocze, więc bardzo bym prosił o dorysowanie linii ciągłej, gdzie by to było 

widoczne dla samochodów i dla busów, gdzie się kończy ich powiedzmy terytorium, a 

zaczyna się ciąg pierwszy. To jest raptem pewnie 200 metrów, natomiast tam już 

wnioskowaliśmy już tam parę razy o to.  

Przewodniczący Rady: ja tylko jeszcze uzupełniając radny Władysław Dyna złożył swoją 

rezygnację z członkostwa w Klubie Radnych Wspólnie dla Michałowic. Chcielibyśmy radnemu 

podziękować, bo był inicjatorem tego klubu. Mocno namawiał Marka Kozłowskiego i później 

mnie. Ja podjąłem się tego pomysłu, bo uważałem, że jest to dobry pomysł, ale pod 

warunkiem, gdy tych radnych będzie ośmiu, żebyśmy nie byli wyśmiewani na sesjach przez 

innych, co też się działo. Wydaje mi się, że bardzo nas to wzmocniło. Mamy wiele spotkań 

ciekawych, gdzie możemy spokojnie podyskutować. Myślę, że od tego momentu sesje, rady 

wyglądają inaczej. Możemy spokojnie podyskutować. Każdy stara się walczyć o te swoje, to 

mówią małe ojczyzny.  

Dyskusja na temat Klubu Radnych oraz jego wpływy na prace Rady Gminy.  

Radny A. Jurek: Panie Wójcie, pytanie, ponieważ walczę o te zbiorniki w Kończycach i miały 

być wpisane do strategii rozwoju. Mówiliście, że we wrześniu rozpocznie się aktualizacja i 

będą konsultacje strategii rozwoju. Chciałem się dowiedzieć kiedy planujecie aktualizację?  

Pani Sekretarz: W tej chwili trwają przygotowania i zbieranie zadań, które chcemy dopisać 

do strategii w celu aktualizacji, także zakładamy, że końcem tego roku, początkiem 

przyszłego wejdziemy na aktualizację. Czy ktoś jeszcze chce zadawać głos? Zamykam 65. 

sesję Rady Gminy Michałowice.  

Ad 21. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LXV Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu 30 

października 2023  r. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


